

香港教師中心諮詢管理委員會
第二十三屆（2016-18 年度）「團體提名委員」選舉
「其他教育團體」類別
候選人簡介
（資料由候選人提供，排名不分先後）

1. 李嘉濤（香港副校長會）

LI Ka To (Hong Kong Association of Deputy Principals)



李嘉濤(香港副校長會)

現職：香港學生輔助會小學副校長

服務：香港副校長會主席(2017-2018)

香港副校長會副主席(2016-2017)

香港副校長會總務(2015-2016)

教育局中文電子書審書委員會(2013-現在)

榮譽：第三屆「卓越行政人員獎勵計劃」優異獎

第十九屆表揚教師計劃傑出教師

2015 科技領導卓越獎、2015 智慧課堂創新獎

2. 馮劍騰（香港教育工作者聯會）

FUNG Kim Tang (Hong Kong Federation of Education Workers)



本人自 2000 年起加入漢華中學從事前線教育至今，現擔任電腦科科主任，主要任教企會財科、電腦科和通識科。2010 年起參與香港教育工作者聯會工作，專責推動專業發展事務，秉承『凝聚專業，服務同工』的宗旨，為教育界盡一份力量。上一屆有幸獲教師中心各委員支持，獲選為副主席與各同工一起推動會務發展。

本人獲教聯會提名參加新一屆「團體提名委員」選舉，希望在各位友好的支持下，繼續參與教師中心的工作為香港教師服務。

I have been working as a teacher at Hon Wah College since 2000, now the Head of Computer Department, mainly responsible for teaching BAFS, Computer, and Liberal Studies. In 2010, I joined the Hong Kong Federation of Education Workers (HKFEW), focusing on the business to promote professional development, upholding the mission of “Cohering Professionals, Serving Fraternity”, making an effort for the Education industry. With the support from the committee members of the Hong Kong Teachers’ Centre, I was elected as the Vice Chairperson in the last session, while I could cooperate with all fellow members to strive for the betterment of the association.

I have been nominated by the HKFEW to join the election of the new session for the “Organisation-nominated Members”, may I take this opportunity to seek your kind support and assistance, allowing me to continue my work with the Teachers’ Centre and serve for the teachers in Hong Kong.

3. 朱國強 (香港教育大學校友會)

CHU Kwok Keung (The Hong Kong Institute of Education Alumni Association)



本人現職打鼓嶺嶺英公立學校校長。本人多年來在教育界積極推廣歷奇輔導活動、音樂活動及正向心理學教師培訓。本人現任香港教育大學校友會主席、羅氏慈善基金委員、北區小學校長會主席及教聯會副主席等，亦擔任過 8 年香港教師中心諮詢及管理委員會委員，如能連任，定當積極參與，為教育界作出貢獻。

I am currently the principal of Ta Ku Ling Ling Ying Public School. During my many years of service in the field of education, I have been actively promoting adventure-based counselling, musical events and positive psychology teacher training.

Furthermore, I am the Chairman of The Education University of Hong Kong Alumni Association, a member of the Law's Charitable Foundation Executive Committee, Chairman of the North District Primary School Heads Association and Vice Chairman of the Hong Kong Federation of Education Workers. I have also been an active member in the Hong Kong Teachers' Centre Advisory Management Committee for eight years. If I am re-elected, I will continue my duties as a member and strive to offer even more in the field of education.

4. 李金鐘 (香港高齡教育工作者聯誼會有限公司)

LEE Kam Chung (Hong Kong Senior Education Workers Association Limited)



數十年來，孜孜不倦地致力於教育事業，參與香港地方行政、改善民生和培育青少年。1993 年獲頒港督社區服務獎狀，1996 獲頒英女皇榮譽獎章，2005 年獲中文大學頒榮譽院士銜，2009 年獲傑出第三齡人士榮譽。2011 年獲頒特區榮譽勳章。曾出任大學校董，中大校友會聯會會長、中大評議會主席，香港高齡教工會會長，四所中學校董、張煊昌幼稚園校監及教師中心諮詢管理委員會委員。我願意為教師中心獻出自己的綿力，使她邁上新的台階。

The school supervisor of Man Kiu College since 2016 also the school supervisor of CUHKFAA Shun Lung Yan Chak Kindergarten since 2015.

I have committed myself to education for over 5 decades.

5. 何景安 (香港教師活動協會)

HO King On (Hong Kong Teachers' Activities Association)



我從教師中心籌建開始，便參予教師中心的服務工作，在近30多年裏，我認識到“施比受更有福”，我跟大家學了很多東西；今天仍願以自己的經驗和個人奉獻，使教師中心的活動辦得更切合老師的要求。我先後獲《港督社區服務獎狀》、教育署優秀教育工作者榮譽、特區政府頒授榮譽勳章（MH）、及2008至2016年度9年連續獲香港社會福利署義工獎勵計劃頒授義工服務金獎。

Ever since the setting up of the Hong Kong Teachers' Center, I have been serving it for nearly 30 years. Now I am still willing to offer my experience and dedication to make all the activities held by the Teachers' Centre to meet the requirements of the teachers in Hong Kong. I have been granted the “Governor’s Community Service Award”, the “Prestige Educator by the Education Department”, the “Member of Honour Award by the HKSAR” (MH), and the “Gold Award for Volunteer Service (individual)” from 2008 to 2016.